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REVISTA PRESEI 
 

 Daniel Suciu şi Răzvan Cuc, propuşi miniştri, depun jurământul la 10.30 
Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură a unor membri ai Guvernului va avea loc vineri, 22 
februarie a.c., ora 10:30, la Palatul Cotroceni, potrivit unui anunţ al Administraţiei Prezidenţiale. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul pentru numirea lui Daniel Suciu în funcţia de vicepremier şi 
ministru al Dezvoltării, precum şi cel al lui Răzvan Cuc în funcţia de ministru al Transporturilor. 
„Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat joi, 21 februarie a.c., următoarele decrete: Decret 
pentru numirea în funcţia de membru al Guvernului a domnului Vasile-Daniel Suciu, viceprim-ministru, ministrul 
dezvoltării regionale şi administraţiei publice; Decret pentru numirea în funcţia de membru al Guvernului a 
domnului Alexandru-Răzvan Cuc, ministrul transporturilor”, informează Administraţia Prezidenţială. 
Propunerile pentru cele două ministere au fost transmise şefului statului, miercuri, de către premierul Viorica 
Dăncilă. 
CEx al PSD a decis, marţi, propunerea lui Suciu şi Cuc pentru cele două ministere, în contextul în care Olguţa 
Vasilescu şi Mircea Drăghici au anunţat că îşi retrag candidatura de la Dezvoltare şi Transporturi, după ce şeful 
statului a refuzat, în mai multe rânduri, numirea acestora. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a trimis Parlamentului spre reexaminare legea privind Codul Fiscal 
Klaus Iohannis a trimis, joi, Parlamentului spre reexaminare legea privind Codul Fiscal. Preşedinţia susţine că între 
momentul emiterii de către Guvern a OG 4/2017 şi cel al transmiterii legii spre promulgare au intervenit alte 
modificări legislative prin OUG, care nu au fost aprobate prin lege. 
”Legea privind aprobarea Ordonanţei Guvernului nr. 4/2017 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 227/2015 
privind Codul fiscal vizează stabilirea bazei de calcul al contribuţiei de asigurări sociale datorate de persoanele 
fizice şi juridice care au calitatea de angajatori sau sunt asimilate acestora, atât pe perioada în care persoanele 
fizice care realizează venituri din salarii ori asimilate salariilor desfăşoară activitate, cât şi pe perioada în care 
acestea beneficiază de concedii şi indemnizaţii de asigurări sociale de sănătate. Astfel, potrivit normelor 
prevăzute prin legea transmisă la promulgare - ce aprobă fără modificări prevederile Ordonanţei Guvernului nr. 
4/2007 - sunt modificate şi completate dispoziţiile art. 140, precum şi cele ale art. 158 din Codul fiscal în sensul că 
baza lunară de calcul pentru contribuţia de asigurări sociale este suma câştigurilor brute prevăzute la art. 139 din 
Codul fiscal, realizate de persoanele fizice care obţin venituri din salarii sau asimilate salariilor asupra cărora se 
datorează contribuţia individuală”, se arată în cererea lui Klaus Iohannis. 
Potrivit Preşedinţiei, evenimentele legislative survenite între momentul emiterii de către Guvern a Ordonanţei nr. 
4/2017 şi cel al transmiterii spre promulgare a Legii privind aprobarea Ordonanţei Guvernului nr. 4/2017 fac însă 
necesară reexaminarea acestei legi de către Parlament, astfel încât să fie respectate cerinţele de claritate şi 
predictibilitate a normelor juridice. 
”Legea privind aprobarea Ordonanţei Guvernului nr. 4/2017 a fost adoptată de Parlament în data de 28 noiembrie 
2018. Ulterior adoptării, în conformitate cu dispoziţiile art. 146 lit. a) din Constituţie a fost sesizată Curtea 
Constituţională pentru a se pronunţa asupra constituţionalităţii legii menţionate. Prin Decizia nr. 24/2019 - 
transmisă Preşedintelui României la data de 14 februarie 2019 - Curtea Constituţională a constatat că Legea 
privind aprobarea Ordonanţei Guvernului nr. 4/2017 este constituţională în raport cu criticile formulate. Faţă de 
forma prevăzută de Ordonanţa Guvernului nr. 4/2017, dispoziţiile art. 140 şi art. 158 din Codul fiscal au suferit 
ulterior alte modificări legislative. Astfel, prin Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 79/2017 pentru modificarea 
şi completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal şi respectiv, prin Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 
114/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul investiţiilor publice şi a unor măsuri fiscal-bugetare, 
modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene, dispoziţiile art. 140 din Codul fiscal 
au fost succesiv modificate - având un alt conţinut juridic faţă de cel din Ordonanţa Guvernului nr. 4/2017 - iar 
dispoziţiile art. 158 din aceeaşi lege au fost abrogate (art. I. pct. 71 din O.U.G. nr. 79/2017). Până la această dată, 
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O.U.G. nr. 79/2017 şi O.U.G. nr. 114/2018 nu au fost aprobate prin lege, fiind încă în dezbaterea Parlamentului”, 
se mai precizează în cererea şefului statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Veste EXCELENTĂ - De când se acordă MAJORĂRILE votate prin noua lege a pensiilor 
Luna aprilie vine cu vești bune pentru aproape 100.000 de pensionari, care vor avea parte de venituri majorate. 
Modificările au fost votate anul trecut, prin noua lege a pensiilor.  Astfel, pentru anumite categorii de persoane a 
fost redusă vârsta de pensionare, în vreme ce pentru alții au fost impuse majorări. 
"După ce s-au încheiat simulările pentru recalculările pensiilor din grupele I şi II de muncă, ar trebui ca cei de la 
Casa de Pensii să fie în situaţia în care până pe 10 aprilie să tipărească primele taloane de pensii cu pensiile 
majorate şi recalculate în cazul celor care au lucrat în grupele I şi II de muncă şi s-au pensionat în condiţii mai 
puţin favorabile. 
Din momentul în care vor fi gata, plăţile ar trebui să se facă pe 27 şi 30 aprilie. Este vorba despre primele pensii 
care ar trebui să ajungă la oameni. Majorările sunt undeva la 33 la sută. Aproape 100 de mii de oameni se află în 
această situaţie", potrivit România TV. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Magistratii vor protesta vineri in fata Palatului de Justitie din Bucuresti. Anuntul a fost facut de procurorul 
care-l ancheteaza pe Dragnea 
Magistratii vor protesta vineri, de la ora 18:00, pe treptele Palatului de Justitie din Bucuresti, fata de modificarile 
facute prin OUG 7/2019 la Legile Justitiei. 
Motivul: acest act normativ a fost adoptat fara consultarea corpului de magistrati si a CSM. 
"Toate institutiile statului trebuie sa respecte independenta Justitiei, separatia si echilibrul puterilor in stat, sub 
semnul transparentei si a loialitatii, atat fata de celelalte institutii, cat mai ales fata de cetateni", se arata intr-o 
postare pe Facebook, facuta de procurorul DNA, Alexandra Carmen Lancranjan. 
Este vorba de magistratul care instrumenteaza dosarul Tel Drum, in care este cercetat liderul PSD, Liviu Dragnea. 
Si judecatorul Cristi Danilet afirma ca unii magistrati vor suspenda activitatea, in semn de protest fata de noua 
ordonanta de urgenta care modifica Legile Justitiei, adoptata de Executiv in sedinta de marti. 
"Eu, ca magistrat in sistem, va spun ca nu aveam nevoie de modificari la Legile Justitiei, nici prin legile date de 
Parlament, nici prin OUG, dar ceea ce se intampla in momentul de fata nu face decat sa confirme ingrijorarile 
magistratilor si anume ca legile s-au facut in graba, legile s-au facut prost, legile au determinat aspecte ineficiente 
la unele instante si parchete, legile au mari probleme de respectare a unor standarde internationale si iata ca ele 
trebuie corectate prin ordonanta, insa Guvernul nu se rezuma la a corecta legile imperfecte ale Parlamentului, ci 
Guvernul adopta si alte masuri, prin care isi intareste controlul asupra sistemului judiciar. 
Or, lucrurile acestea nu le mai putem accepta. Acesta este motivul pentru care in aceste zile veti vedea judecatorii 
si procurorii protestand, nu doar prin comunicate de presa si prin iesiri in fata palatelor de justitie, ci chiar prin 
suspendarea activitatii, incepand de saptamana viitoare", a declarat Cristi Danilet. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Toader răspunde criticilor pe OUG pentru legile justiţiei: Am trimis o scrisoare către Timmermans 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, joi, întrebat cum răspunde criticilor aduse OUG pe legile justiţiei, că 
i-a trimis o scrisoare prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene, Frans Timmermans, în care i-a prezentat 
ordonanţa de modificare a legilor justiţiei. 
Întrebat ce le spune celor care critică modificările aduse legilor Justiţiei prin intermediul ordonanţei de urgenţă, 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat: "Am trimis o scrisoare prim-vicepreşedintelui Timmermans în care i-
am prezentat ordonanţa de modificare a legilor justiţiei şi vă mulţumesc. Deocamdată, am trimis scrisoarea către 
Timmermans şi pe parcurs vă voi da toate detaliile. CSM să-şi vadă în curtea lui, de atribuţiile pe care le are". 
Şi premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că nu ştia despre ordonanţa de urgenţă pe legile justiţiei, precizând 
că era pe lista suplimentară a Guvernului şi că va avea o întâlnire la Madrid cu prim-vicepreşedintele CE Frans 
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Timmermans la care îi va explica motivele adoptării actului normativ. De altfel, Frans Timmermans a declarat, 
marţi, la Bruxelles, că nu a ştiut că va fi adoptată o nouă ordonanţă de urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei. 
Ordonanţa de urgenţă care modifică legile justiţiei a fost criticată de principalele structuri de parchet din 
Ministerul Public, DNA, DIICOT, dar şi de către Secţia de procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii şi 
Uniunea Naţională a Judecătorilor din România. Aceştia reclamă încălcarea principiului separării carierei 
judecătorilor de cea a procurorilor şi critică modificarea condiţiilor de accedere la instanţa supremă. 
OUG pentru legile justiţiei, care a fost publicată miercuri seară în Monitorul Oficial, prevede o serie de modificări, 
precum numirea procurorilor de rang înalt sau chiar atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Una dintre prevederi 
arată că şeful Secţiei de anchetă poate dispune asupra tuturor soluţiilor cu magistraţi. Este modificată şi 
procedura de numire în funcţie a procurorilor de rang înalt, astfel că aceştia nu mai primesc aviz din partea Secţiei 
de procurori a CSM, ci din partea plenului Consiliului. 
O altă schimbare importantă se referă la delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor. Astfel, potrivit noii 
OUG, procurorii nu pot fi delegaţi în funcţiile de conducere din cadrul parchetelor pentru care numirea se face de 
preşedintele României. În prezent, Călin Nistor, adjunctul DNA, este delegat în funcţia de şef al Direcţiei, deoarece 
Preşedintele Klaus Iohannis a refuzat numirea Adinei Florea pe această funcţie. În prezent, Adina Florea este la 
Secţia de anchetare a magistraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Aproximativ 25 de procurori şi judecători au protestat la Oradea faţă de schimbările din justiţie 
Aproximativ 25 de procurori şi judecători au protestat, joi, la Palatul de Justiţie din Oradea, faţă de modificările 
aduse legilor justiţiei prin ordonanţă de urgenţă. 
Aproximativ 25 de magistraţi au ieşit, joi, pe scările Palatului de Justiţie din Oradea, purtând în mâini coli pe care 
au imprimat cuvinte precum „Constituţie”, „Stat de drept”, „Independenţă”. 
Protestul judecătorilor şi magistraţilor a fost ca reacţie la modificările aduse legilor justiţiei, prin ordonanţă de 
urgenţă. 
OUG pentru legile justiţiei, care a fost publicată miercuri seară în Monitorul Oficial, prevede o serie de modificări, 
precum numirea procurorilor de rang înalt sau chiar atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Una dintre prevederi 
arată că şeful Secţiei de anchetă poate dispune asupra tuturor soluţiilor cu magistraţi. Este modificată şi 
procedura de numire în funcţie a procurorilor de rang înalt, astfel că aceştia nu mai primesc aviz din partea Secţiei 
de procurori a CSM, ci din partea plenului Consiliului. 
O altă schimbare importantă se referă la delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor. Astfel, potrivit noii 
OUG, procurorii nu pot fi delegaţi în funcţiile de conducere din cadrul parchetelor pentru care numirea se face de 
preşedintele României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ciorbea nu se grăbeşte să atace OUG pe Justiţie: Şi Dumnezeu a făcut lumea în şase zile. În a şaptea s-a 
odihnit 
Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, a declarat joi că analizează dacă va ataca la Curtea Constituţională OUG care 
modifică legile Justiţiei. ”Şi Dumnezeu a făcut lumea în şase zile, în a şaptea s-a odihnit. Mai aveţi puţintică 
răbdare”, le-a spus el jurnaliştilor. 
”I-am dat drumul la analiză deja, dar şi Dumnezeu a făcut lumea în şase zile, în a şaptea s-a odihnit. Mai aveţi 
puţintică răbdare. (...) Analizăm serios şi într-un ritm foarte alert”, a declarat Victor Ciorbea, întrebat dacă va 
ataca la CCR ordonanţele de urgenţă care modifică legile Justiţiei. 
El a mai spus că în secţia Contencios din instituţia Avocatului Poporului lucrează ”doar două-trei persoane”. 
”OUG 114 e destul de serios analiză chiar de coaliţia de guvernare în Parlament şi am înţeles că se vor aduce 
anumite modificări. Sunt chestiuni care ţin de ROBOR, aspecte bancare... Nu ne-am grăbit să ne lansăm noi în 
povestea asta, înainte de a-i lăsa pe experţii din domeniul bancar să se pronunţe”, a mai spus Ciorbea, întrebat 
dacă Avocatul Poporului va ataca la CCR ordonanţa de urgenţă 114. 
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OUG pentru legile justiţiei prevede o serie de modificări, precum numirea procurorilor de rang înalt sau chiar 
atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Documentul mai vizează şi aspecte privind concursul de admitere la Institutul 
Naţional al Magistraturii. 
Până în prezent, şefii de parchete erau numiţi cu aviz de la Secţia de Procurori a CSM. Totodată, documentul mai 
arată că Şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor poate dispune în cazul soluţiilor cauzelor. 
Tudorel Toader a anunţat, marţi, că OUG privind modificarea legilor justiţiei arată că procurorii delegaţi în funcţii 
de conducere rămân 45 de zile de la publicarea documentului în Monitorul Oficial, după care posturile trebuie 
ocupate potrivit legii.Pentru aceste funcţii pot candida şi judecătorii. 
În ceea ce priveşte OUG pentru desemnarea propunerilor pentru Parchetul European, Toader a explicat, marţi, că 
actul normativ nu vizează şi selecţia şefului Parchetului European, ci doar cea privind reprezentantul României 
pentru această instituţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader începe selecţia unui nou procuror general, înainte de a expira mandatul actualului/ Augustin Lazăr, 
prima reacţie: Nu e o procedură lansată oficial 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, joi, că declanşează procedura de numire a unui nou procuror 
general, precizând că până la finalul lunii aprilie, când expiră mandatul lui Augustin Lazăr, România va avea un nou 
procuror general. 
"Voi merge la minister şi voi declanşa procedura de numire a noului procuror general. La finalul lunii aprilie, expiră 
mandatul (lui Augustin Lazăr -n.r.) şi voi declanşa între timp şi, în felul acesta, până la expirarea perioadei, vom 
avea un nou procuror general. Nici nu am declanşat procedura şi acuma vizăm? Vedem cine se va înscrie şi atunci 
vom vedea. Nu avem de unde să ştim, să vedem cine se va înscrie şi atunci vom vedea", a declarat Tudorel Toader, 
la ieşirea de la Parchetul General. 
Tudorel Toader a declanşat procedura de revocare a lui Augustin Lazăr din funcţia de procuror general în data de 
24 octombrie 2018, procedura fiind avizată negativ de către Consiliul Superior al Magistarturii. Ulterior, 
preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că nu îl va revoca pe procurorul general Augustin Lazăr din funcţie. 
Mandatul lui Augustin Lazăr în fruntea Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie expiră pe 27 
aprilie. 
Lazăr,după anunţul lui Toader: Să spună bărbăteşte ce probleme sunt. Nu e o procedură lansată oficial 
Procurorul general, Augustin Lazăr, a declarat, joi, referitor la anunţul ministrului Justiţiei de a declanşa procedura 
de numire a unui nou procuror general, că aceasta nu este lansată oficial, precizând însă că Toader s-a întâlnit cu 
un procuror din PG cu "probleme de reprezentativitate". 
"Să spună bărbăteşte ce probleme sunt. Cum să mă convoace? Dumnealui a venit în instituţie. Nu m-a convocat 
nicăieri. Dacă a venit în Ministerul Public, singurul care poate lua o decizie este procurorul general. Domnia sa a 
contactat un procuror care are probleme de reprezentativitate în cadrul Asociaţiei Procurorilor. Acel procuror 
trebuie să îşi clarifice problemele de reprezentativitate şi acest lucru se face prin adunare, nu printr-o întânire 
obscură", a declarat Augustin Lazăr, la ieşirea de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ). 
Reacţia procurorului general vine în condiţiile în care ministrul Justiţiei a anunţat că s-a întâlnit cu procurorul 
Elena Iordache, preşedintele Asociaţiei Procurorilor. 
Referitor la anunţul de declanşare a procedurii de numire a unui nou procuror general, Augustin Lazăr a precizând 
că procedura nu a fost lansată oficial. 
"Dacă domniile voastre mă întrebaţi pe mine ce voi face? Dar nu există o procedură lansată oficial, o procedură 
semnată. Noi trebuie să vedem un anunţ care are un caracter legal şi apoi să vedem ce vom face. (..) Informaţia 
zilei nu era faptul că domnul ministru a venit tiptil aici. Informaţia era că magistraţii din CSM sunt puşi să îşi dea cu 
părerea cu privire la un act normativ, OUG care a fost publicată şi care a blocat Ministerul Public. Nu vom mai 
avea un Minister Public funcţional", a completat procurorul general. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Comisia Europeană, despre dosarul care-l vizează pe Timmermans: Autorităţile române n-au jurisdicţie 
Margaritis Schinas, purtător de cuvânt al Comisiei Europene, a declarat, joi, referitor la dosarul înregistrat la Secţia 
de anchetă care-i vizează pe prim-vicepreşedintele Comisiei Frans Timmermans şi comisarul european Vera 
Jourova, că autorităţile române nu au jurisdicţie asupra acestor chestiuni. 
„Comisia Europeană a aflat din presă că autorităţile române au lansat o investigaţie penală împotriva unor oficiali 
din cadrul Comisiei, pentru activitatea lor. Deşi nu facem comentarii despre proceduri judiciare naţionale, am vrea 
totuşi să le amintim autorităţilor române că nu au jurisdicţie asupra acestor chestiuni. Toţi oficialii din cadrul 
Comisiei, în calităţile oficiale, sunt subiecţi doar ai jurisdicţiei Curţii de Justiţie a UE şi sunt protejaţi de Protocolul 
privind Privilegiile şi Imunităţile din cadrul tratatelor, un lucru acceptat de toate statele membre, inclusiv de 
România. De asemenea, trebuie să reamintim că reprezentanţii Comisiei Europene au exprimat chiar ieri 
preocupări majore privind situaţia statului de drept din România", a declarat Margaritis Schinas, purtător de 
cuvânt al Comisiei Europene. 
Reacţia reprezentanţilor Comisiei Europene vine după ce Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie a 
înregistrat un dosar penal în urma plângerii depuse de luju.ro, plângere în care prim-vicepreşedintele Comisiei 
Europene, Frans Timmermans, comisarul european pe Justiţie Vera Jourova, procurorul general al României, 
Augustin Lazăr, şi şefa reprezentanţei Comisiei Europene în România, Angela Cristea, sunt acuzaţi de constituire 
de grup infracţional organizat, abuz în serviciu, fals intelectual, comunicare de informaţii false, în legătură cu o 
presupusă falsificare a raportului MCV din 13 noiembrie 2018. 
Iniţial, denunţul a fost depus la DIICOT, însă a fost trimis ulterior către Secţia pentru investigarea infracţiunilor din 
justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR desfiinţează, în unanimitate, un articol de lege: Ministrul Justiţiei este vizat 
În ziua de 21 februarie 2019, Plenul Curții Constituționale a luat în dezbatere excepția de neconstituționalitate a 
prevederilor art.31 din Legea nr.293/2004 privind Statutul funcţionarilor publici cu statut special din Administraţia 
Naţională a Penitenciarelor. 
Dispoziţiile criticate au următorul conţinut:„Regulamentul privind ocuparea funcţiilor de conducere şi de execuţie 
se aprobă prin ordin al ministrului justiţiei.". 
În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a admis excepția de neconstituționalitate 
și a constatat că dispozițiile art.31 din Legea nr.293/2004 privind Statutul funcţionarilor publici cu statut special 
din Administraţia Naţională a Penitenciarelor sunt neconstituționale. 
În motivarea soluției de admitere pronunțate, Curtea a reţinut că Legea nr.293/2004 reglementează doar 
modalitățile de încadrare a funcţionarului public cu statut special, condițiile generale de ocupare a funcţiilor de 
execuţie și de conducere vacante din sistemul administraţiei penitenciare, precum și condiţiile de vechime 
necesare pentru ocuparea posturilor vacante de conducere. Celelalte aspecte esențiale ale ocupării acestor funcții 
(aspecte care au fost menționate în jurisprudența Curții Constituționale) – cum sunt tipul probelor de 
examen/concurs, condiţiile în care candidaţii sunt declaraţi „admişi” şi posibilitatea de contestare - sunt 
reglementate la nivel infralegal, prin regulament, aprobat prin ordin al ministrului justiției. 
n consecinţă, Curtea a constatat că prevederile de lege criticate, care instituie reglementarea acestor aspecte prin 
acte administrative, contravin dispoziţiilor art.1 alin.(4) și (5) și ale art.73 alin.(3) lit.j) din Constituţie. 
Curtea a reţinut că, pentru înlăturarea viciului de neconstituţionalitate, aspectele esenţiale privind ocuparea 
posturilor de execuție și de conducere de către funcţionarii publici cu statut special din sistemul administraţiei 
penitenciare trebuie să fie reglementate prin lege organică, urmând ca regulile specifice acestei proceduri să fie 
detaliate prin ordin al ministrului justiției. 
Decizia este definitivă și general obligatorie și se comunică celor două Camere ale Parlamentului, Guvernului şi 
instanțelor de judecată care au sesizat Curtea Constituțională, respectiv Curtea de Apel Oradea - Secţia a II-a 
civilă, de contencios administrativ şi fiscal, Curtea de Apel Galaţi - Secţia contencios administrativ şi fiscal şi Curtea 
de Apel Bucureşti - Secţia a VIII-a contencios administrativ şi fiscal. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Sute de politisti si angajati din penitenciare au protestat la Craiova: Ne-am saturat sa fim mintiti! Urmeaza 
luni de foc pentru guvern 
Circa 400 de politisti si angajati din penitenciare au protestat, joi dupa-amiaza, in Piata Prefecturii din centrul 
Craiovei, in semn de nemultumire fata de nivelul de salarizare si acordarea unor sporuri, ei acuzand conducerea 
MAI ca nu respecta Legea unica de salarizare. 
"Ne-am saturat sa fim mintiti. Noi le cerem reprezentantilor acestui Guvern sa respecte legea pe care au votat-o 
chiar ei, Legea unica de salarizare. Vrem sa ni se calculeze si noua salariile exact cum i se calculeaza doamnei 
ministru Carmen Dan. Noua ni se calculeaza salariul la nivelul anului 2009 si dorim sa se respecte legea, nu vrem 
altceva", a declarat presedintele Sindicatului Politistilor Dolj, Elvis Macesanu. 
Presedintele Sindicatului Europol - filiala Dolj, Gabriel Girnita, a afirmat ca politistii sunt nemultumiti de 
inechitatile si discriminarile salariale mentinute de Ministerul Afacerilor Interne, in conditiile in care exista politisti 
din cadrul aceleiasi structuri, care lucreaza in acelasi birou, desfasoara aceleasi activitati, dar au salarii diferite "in 
functie de modul discretionar in care au fost aplicate anual actele normative cu privire la salarizare". 
"Singura modalitate de eliminare a acestor discriminari este aplicarea grilei de salarizare prevazute in Legea 
153/2017, asa cum a fost posibil si pentru alte categorii bugetare, astfel minimalizand inflatia care va reduce 
eventuale cresteri etapizate", a declarat Gabriel Girnita. 
La randul lor, lucratorii din penitenciare sunt nemultumiti ca sporurile si voucherele de vacanta s-au plafonat la 
nivelul lunii decembrie 2018, precum si de lipsa de personal. "Referindu-ne la Administratia Penitenciarelor, anul 
trecut am avut peste un milion de ore suplimentare si ar fi nevoie de o organizare judicioasa a resursei umane 
pentru a incadra cel putin doua-trei mii de oameni, intrucat la ora actuala abia ne descurcam. La nivelul 
Penitenciarului Craiova avem un minus de aproximativ 100 de cadre. Pentru a nu ajunge la plata orelor 
suplimentare, practica este sa le recuperam, ceea ce afecteaza bunul mers al activitatii", a afirmat presedintele 
Sindicatului National al Lucratorilor din Penitenciare - filiala Craiova, Florin Deloreanu. 
Protestatarii au purtat pancarte pe care se putea citi: "Murim la datorie cu minimul pe economie", "Opriti bataia 
de joc la adresa politistilor", "Munca egala, plata egala", "Legea trebuie aplicata, nu incalcata. Stop discriminarii!", 
"Muncim pe datorie", "Politistii sunt in slujba cetatenilor, nu in slujba politicienilor", "Legea este aceeasi pentru 
toti", "Vrem salarii decente", Deblocarea sporurilor" etc. 
Mitingul de protest a fost organizat de catre reprezentantii Sindicatului Politistilor Dolj, SNLP Craiova si Sindicatul 
Europol si a fost autorizat de Primaria Craiova. 
Politistii sustin ca protestul de la Craiova "este doar inceputul", in luna martie urmand sa fie organizate proteste 
in toata tara, inclusiv in fata Guvernului. 
"Guvernantii trebuie sa inteleaga ca politistii sunt in slujba cetatenilor si nu in slujba lor. Ei sunt vremelnic la 
conducere, iar lucrul acesta trebuie sa fie bine inteles. Cu tot respectul pentru doamna Olguta (n.red.: Olguta 
Vasilescu, fost ministru al Muncii), dar prin Legea 153, pentru politistii si pentru tot sistemul de ordine publica si 
siguranta nationala, in loc sa descurce lucrurile, mai rau le-a incurcat. Astazi politistii cu studii superioare nu 
primesc sporuri de studii superioare, salariile politistilor sunt raportate astazi la valoarea sectoriala a anului 2009. 
Asa nu mai putem continua. Deci lunile urmatoare vor fi luni de foc pentru Guvernul Romaniei", a spus 
presedintele Sindicatului National al Agentilor de Politie, Iulian Surugiu. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Decizie prin OUG: Partidele parlamentare pot să folosească banii din subvenții în campania electoral 
Banii primiţi drept subvenţii de către partide vor putea fi folosiţi în campanie. Asta a decis Guvernul printr-o 
ordonanţă de urgenţă în care Executivul aproape că nici n-a menţionat acest aspect. Peste 425 de milioane de 
lei este suma pe care partidele parlamentare o primesc în 2018 şi 2019. Principalul beneficiar este PSD, cu peste 
145 de milioane de lei. O miză importantă o reprezintă alegerile prezidenţiale din acest an, iar Opoziţia spune 
că partidele care nu primesc subvenţie sunt dezavatanjate. 
 255 de milioane de lei urmează să intre în conturile partidelor parlamentare în acest an, după ce anul trecut au 
încasat 170 de milioane de lei. Iar partidele au primit liber de la Guvern să foloseasă aceşti bani în campanie. Un 
candidat la europarlamentare, de exemplu, are dreptul să cheltuiască maximum 1,5 milioane de lei în 
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campanie, iar pe o listă se vor afla 33 de candidaţi. Astfel, un partid cu o listă completă va putea cheltui cel mult 
51 de milioane de lei. 
AEP: Partidele nu trebuie să mai apeleze la donații 
„În felul ăsta nu mai trebuie să apeleze la donatori, nu trebuie să apeleze la resurse personale, partidele pot 
susţine campania şi fără bani de la candidaţi. Mă aştept să folosească subvenţia”, a declarat pentru Digi24 Marian 
Muhuleț, vicepreședinte AEP. 
Subvenţia a fost majorată considerabil în ultima perioadă. Anul acesta, PSD va încasa peste 145 milioane de lei, 
PNL - peste 66 milioane de lei, USR - peste 19 milioane de lei, ALDE - peste 14 milioane de lei, iar PMP - peste 9 
milioane de lei. 
Autoritatea Electorală Permanentă nu decontează sumele cheltuite de un partid, dacă ele fac parte din 
subvenţie. 
Estimare subvenţie 2019 
PSD - 145.568.880 de lei 
PNL - 66.694.176 de lei 
USR - 19.612.944 de lei 
ALDE - 14.496.660 de lei 
PMP - 9.439.464 de lei 
(Sursa: AEP) 
Opoziția critică OUG pentru subvenția partidelor 
Ordonanţa de Urgenţă este criticată de cei din Opoziţie, fie că primesc subvenţie sau nu. 
„Noi trebuie să punem din buzunar, ei pun din subvenţie. Păi, de fapt, asta e şmecheria, aici, la bani, Dragnea e 
foarte bun”, a declarat pentru Digi24 Victor Ponta, preşedinte Pro România. 
„Nu este un lucru corect şi fair-play faţă de competitorii care vor fi în campania electorală”, spune și Robert 
Sighiartău, secretar general PNL. 
„Principalul beneficiar e PSD-ul, cu cât partidul e mai mare, cu atât suma e mai mare. E un beneficiu major pentru 
principalele partide”, arată Dan Barna, președintele USR. 
În replică, Mircea Drăghici, trezorierul PSD arată că măsura este justificată, „aşa cum şi celelalte partide care au 
ajuns în Parlament întâi au mers pe contribuţii proprii, după care au ajuns în Parlament şi îşi primesc subvenţia. 
„Trebuie să candideze, să treacă prin examenul electoral şi vor primi subvenţia”, spune reprezentantul PSD, 
partidul aflat la putere. 
Banii din subvenție intră în campania prezidențială 
Miza centrală a acestui an o reprezintă alegerile prezidenţiale, unde se vor cheltui cele mai multe resurse. Un 
candidat la prezidenţiale are dreptul să cheltuiască 20.000 de salarii minime brute, adică 41,6 milioane de lei. 
În acest moment, partidele conduse de Dacian Cioloş şi Victor Ponta nu primesc subvenţie, iar Klaus Iohannis va 
trebui să apeleze şi la subvenţia primită de PNL. Pe lângă banii din subvenţie, candidaţii pot strânge fonduri din 
donaţii sau cotizaţii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul pentru Mediul de Afaceri: România pierde 300 milioane euro pentru că IMM-rile nu completează 
bine documentele 
Ministrul pentru Mediul de Afaceri Ştefan-Radu Oprea a declarat, joi, că reprezentanţii Comisiei Europene 
lucrează la o aplicaţie pentru simplificarea documentelor pe care trebuie să le completeze IMM-rile, precizând că 
România pierde 300 milioane euro din cauză completării greşite a actelor. 
"Am spus mereu că întreprinderile mici şi mijlocii trebuie să ştie să extragă beneficiile acestor acorduri pe care UE 
le negociază. Aici este şi rolul nostru, al statelor membre, al celor care sunt implicaţi în acest ecosistem, inclusiv al 
europarlamentarilor, de a explica foarte bine şi de a veni cu programe specifice în fiecare ţară, astfel încât să 
putem să ajutăm IMM-urile care nu îşi pot permite să aibă angajaţi, angajaţi care să fie specialişti în comerţ 
exterior. Probabil că rolul Camerelor de comerţ şi industrie trebuie să fie mult mai prezent. Am avut 
reprezentanţii Comisiei care au explicat în faţa asociaţiilor patronale din România reunite în Consiliul de export 
despre o aplicaţie la care lucrează în acest moment Comisia Europeană tocmai pentru a facilita documentele pe 
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care trebuie să le completeze în întreprindere mică şi mijlocie”, a declarat Ştefan Radu Oprea la un eveniment, joi, 
numit „În dialog cu cetăţenii despre relaţiile comerciale ale UE” la care a participat şi comisarul UE pentru comerţ 
Cecilia Malmström. 
„Noi am făcut o socoteală în România şi pentru că nu completăm bine astfel de documente pierdem 300 milioane 
de euro. Deci beneficiile se pot vedea imediat, se pot cuantifica şi atunci cred că dacă lucrăm la astfel de 
programe care să trezească interesul companiilor mici şi mijlocii de a fi prezente pe pieţe terţe, sigur că vom 
câştiga cu toţii", a mai spus ministrul pentru Mediul de Afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ordonanța de urgență 114 întrerupe investiții planificate. Producătorii avertizează că fără investiții e în 
pericol securitatea energetică 
Marii producători de gaze şi energie electrică din România, la care statul este acţionar majoritar, atrag atenţia 
asupra consecinţelor pe termen lung ale deciziilor luate prin Ordonanţa 114, prin care au fost plafonate preţurile 
şi impusă o taxă de 2%. Ei spun că securitatea energetică a României e pusă în pericol pentru că nu vor mai 
rămâne suficienţi bani pentru proiectele de investiţii. 
Hidroelectrica susține că le vor scădea veniturile după ce vor fi plafonate prețurile, urmare a aplicării Ordonanței 
114. Din acest motiv, nu va mai putea să-şi respecte planul de investiții. 
Romgaz are aceleași probleme. Atrage atenția că, pe termen scurt, consumatorii ar putea câștiga, dar, pe termen 
lung, României îi va fi tot mai greu să își păstreze independența energetică și rolul strategic în regiune. 
Vicepremierul Viorel Ștefan precizează că încă nu a fost luată o decizie privind modificarea controversatei 
ordonanțe. 
Ordonanța 114 este în vigoare de la începutul anului și aduce taxe suplimentare și în domeniul bancar, al 
telecomunicațiilor, precum și schimbări importante în privința pilonului II de pensii. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Viorica Dăncilă s-a întâlnit cu trimisul Angelei Merkel: S-a discutat despre BANI 
Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a avut, la București, o întrevedere cu ministrul economiei Republicii 
Federale Germania, Peter Altmaier. 
Discuția a reliefat stadiul excelent al cooperării economice dintre cele două state, fiind evidențiat în acest sens 
cursul ascendent și echilibrat al schimburilor comerciale și poziția Germaniei în topul investitorilor de pe piața 
românească. Oficialul român a evocat situația economică a României, o țară cu o economie competitivă, cu 
oportunități de investiții constante și perspective stabile de creștere, care pot fi fructificate inclusiv de investitorii 
germani. 
Cei doi oficiali au agreat că relațiile economice reprezintă un catalizator al parteneriatului care leagă cele două 
state, reieșind că potențialul acestei relații este important și că trebuie folosit integral prin atragerea de noi 
investiții, mai ales în sectoarele de viitor (inovația, noile tehnologii), dar și prin participarea companiilor germane 
la realizarea de proiecte în parteneriat-public privat. 
Totodată, a fost subliniat rolul însemnat al capitalului uman pe baza căruia se întemeiază dinamica și potențialul 
raporturilor economice bilaterale. 
De asemenea, a fost remarcată importanța Comisiei mixte pentru etnicii germani din România și a comisiilor 
economice mixte ale României cu landurile Bavaria, Baden-Württemberg și, mai nou, Hessen în dezvoltarea 
parteneriatului economic și social româno-german. 
Întrevederea a prilejuit și un schimb de opinii pe teme europene, prim-ministrul român punctând rolul României 
în calitate de președinție rotativă a Consiliului Uniunii Europene. Înaltul demnitar român a arătat deschidere 
pentru o colaborare fructuoasă cu autoritățile centrale și de land ale Germaniei pe parcursul acestui exercițiu 
european, amintind susținerea constantă a Germaniei pentru parcursul euroatlantic al României. 
Premierul român a arătat faptul că principalul obiectiv al Președinției României la Consiliul UE este acela de a 
contribui la avansarea agendei europene, în acest sens fiind înregistrate deja progrese substanțiale pe un număr 
considerabil de dosare cu impact direct asupra cetățenilor. 
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A arătat, de asemenea, faptul că unul din obiectivele majore ale Președinției României la Consiliul Uniunii 
Europene este acela de a promova o Europă a Convergenței, prin promovarea acțiunilor menite să contribuie la 
asigurarea convergenței și coeziunii economice, sociale și teritoriale în scopul unei dezvoltări durabile și echitabile 
pentru toți cetățenii și statele membre. Din această perspectivă, consolidarea pieței unice europene și asigurarea 
unei funcționări optime a acesteia trebuie să reprezinte, în continuare, unul din principalele paliere de acțiune la 
nivel european. 
(Sursa: stiripesurse.ro)  
 

 Ministrul Anton Anton, nouă declarație despre „cel mai interesant sistem de stocare a energiei în depozitele 
de gaze” 
Ministrul Energiei, Anton Anton, spune că la Craiova se va construi cel mai interesat sistem de stocare a 
energiei electrice în depozitele de gaze. 
„Am venit la Craiova pentru că aici urmează să construim cel mai interesant sistem de stocare a energiei electrice 
în depozitele de gaze. Am fost criticat, s-a spus că vorbesc prostii, dar nu vorbesc. Am fost şi am vizitat depozitul 
de la Gherceşti. Lângă depozit va trebui să construim o staţie de comprimare, nişte compresoare şi, cu ajutorul 
energiei eoliene, putem să introducem gaze în depozit. Acest depozit, astăzi, funcţionează cu presiune de la reţea 
şi, dacă acolo, lângă depozit, facem o staţie de comprimare, acest depozit devine aproape cel mai mare depozit 
din ţară”, a explicat Anton Anton la Sucursala Electrocentrale Craiova II a Complexului Energetic Oltenia (CEO), 
potrivit Agerpres. 
Ministrul Energiei mai spune că gazele acumulate la Gherceşti vor fi transportate la CET II Craiova, care se află la 3 
kilometri distanţă. 
„Centrala se retehnologizează, renunţându-se la partea de cărbune şi se modernizează pe gaze. Aici se va produce 
energie electrică printr-un sistem de înaltă eficienţă. Reuşim, astfel, să rezolvăm o problemă mare. Este un sistem 
nou, modern”, a mai spus ministrul Energiei. 
Anton Anton a declarat că deocamdată se fac studii şi se caută surse de finanţare, însă nu au fost făcute estimări 
privind costurile. 
„La ora actuală, se face un studiu şi am analizat, azi, sursele de finanţare. Există sursa "10 D", care este o sursă de 
finanţare a modernizărilor şi una similară cu planul naţional de investiţii care se cheamă "10 C". Sunt surse 
europene şi ne-am hotărât ca acest proiect să îl introducem pe 10 C, 70% din sumă provenind din fonduri 
europene, diferenţa din fondurile Complexului Energetic Oltenia. Nu ştim nimic legat de costuri. Vom vedea la 
finalul studiului”, a precizat Anton. 
Ministrul Energiei a vizitat şi noile cazane de abur de la CET II, care sunt în proces de montare şi care, din aprilie, 
vor fi puse în funcţiune, care au rolul de a asigura pentru cetăţenii Craiovei, în situaţia unei mari avarii, „cel puţin 
o încălzire de supravieţuire”. 
(Sursa: Digi 24)  
 

 Primăria Capitalei: Falimentul RADET este iminent. Vrem să înfiinţăm o altă societate, Termoenergetica 
Bucureşti/ Consilier: Soluţia aparţine PSD, nu PNL 
CGMB va dezbate, marţi, un proiect care prevede înfiinţarea societăţii „Termoenergetica Bucureşti S.A” „în scopul 
continuării serviciului de alimentare cu energie termică şi având în vedere falimentul RADET”, spun reprezentanţii 
PMB. Potrivit lui Cristian Buşoi, noua societate va fi „RADET 2”. 
Potrivit proiectului, scopul înfiinţării unie noi companii este „raportat la necesitatea de a conserva continuarea şi 
funcţionarea serviciilor publice cu caracter economic, gestionate de întreprinderile publice înfiinţate, precum şi 
raportat la obligaţia Municipalităţii de a furniza servicii publice cu caracter economic, absolut necesare, esenţiale 
pentru asigurarea unui standard minim şi rezonabil de viaţă al locuitorilor din Municipiul Bucureşti”, se arată în 
proiectul de hotărâre. 
Practic, potrivit proiectului, se va supune spre aprobare divizarea prin transferul simultat al patrimoniului 
Companiei Municipale Energetica, către alte două societăţi, printre care şi Termoenergetica. În nota de 
fundamentare se arată că astfel se ţine cont şi de decizia definitivă a Curţii e Apel Bucureşti, prin care au fost 
anulate hotărârile CGMB de înfiinţare a celor 22 de Companii Municipale. 
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„Scopul constituirii Societăţii Termoenergetica este prestarea şi furnizarea serviciului public de alimentare cu 
energie termică (...) producere, transport, distribuţie şi furnizare a energiei termice”, se arată în proiect. 
În expunerea de motive se menţionează faptul că falimentul RADET este iminent. 
„Municipiul Bucureşti propune aprobarea înfiinţării Companiei Municpale Termoenergetica Bucureşti, societate 
care să îndeplinească condiţiile unui Oparator Regional, dar şi condiţiile de atribuire directă a contractului de 
delegare a activităţii de producere, distribuţie, transport şi furnizare a energiei termice, în aceste condiţii, având 
în vedere iminenţa intrării în procedura falimentului a RADET”, se arată în expunerea de motive semnată de 
primarul general, Gabriela Firea. 
Preşedintele PNL, Cristian Buşoi, a declarat, joi, că această iniţiativă ar aparţine PNL. 
„După aproape trei ani de timp pierdut şi bani irosiţi, primarul Firea a ajuns la soluţia PNL: înfiinţarea unei noi 
companii, care să gestioneze sistemul de termoficare din Bucureşti. Trebuie subliniat însă un lucru. S-a ajuns aici şi 
pentru că PNL a avut atitudinea firească şi corectă. După ce Compania Municipală Energetica a fost declarată 
ilegală de către Curtea de Apel, PNL a respins propunerea administraţiei PSD-Firea de a încălca hotărârea Instanţei 
şi a de a vota, din nou, pentru Compania Municipală Energetica”, a declarat, joi, preşedintele PNL, Cristian Buşoi. 
Potrivit acestuia, noua companie, Termoenergetica va fi un „RADET 2”, care va putea să atragă fonduri europene. 
„Această companie nouă, un RADET2 (Termoenergetica, după cum a susţinut PNL), poate atrage fonduri 
europene pentru investiţia în modernizarea reţelei şi este singura soluţie viabilă pentru buna funcţionare a 
sistemului de termoficare din Capitală”, mai susţine Buşoi. 
Consilier general PSD, despre compania care să preia atribuţiile RADET: Soluţia aparţine PSD, nu PNL 
Orlando Culea, consilier general PSD, l-a contrazis, joi, pe preşedintele PNL Bucureşti, Cristian Buşoi, în privinţa 
înfiinţării unoi noi companii care să preia atribuţiile RADET, în urma falimentului, spunând că soluţia aparţine PSD 
şi că formaţiunea sa a cerut consens politic în această privinţă. 
„Ceea ce a spus liderul PNL Buşoi, potrivit căruia soluţia pentru înfiinţarea celor două companii ar aparţine PNL, 
nu, această soluţie aparţine PSD. Am avut chiar eu ideea, împreună cu un grup de consilieri, şi, la momentul 
respectiv, ideea nu a fost împărtăşită şi de primarul general, însă, acum, s-a ajuns la concluzia că este cea mai 
bună. Ideea aceasta era cunoscută de primarul general şi venea de la un grup de consilieri PSD. Se vor înfiinţa 
două companii care vor prelua toate atribuţiile RADET-ului. Dacă sunt atât de specialişti cei de la PNL, să zică şi 
cum vor stopa pierderile de pe reţea la momentul acesta, ca să nu mai existe pierderi pe reţelele de distribuţie. 
Această soluţie era cunoscută de reprezentanţii partidului nostru şi noi am venit cu ea. E adevărat, acum am 
îmbrăţişat-o împreună cu ei şi noi chiar am solicitat să existe un consens politic vizavi de acest lucru, că aşa era 
normal”, a declarat consilierul general PSD, Orlando Culea, joi, pentru MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MediaSind TVR solicită Comisiei de anchetă din Parlamentul României să verifice și dezmățul financiar din 
contractele de asistență juridică! 
Filiala MediaSind TVR a Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind solicită Comisiei de anchetă din 
Parlamentul României să verifice și situația contractelor de asistență juridică încheiate de către 
conducerea Societății Române de Televiziune cu diverse case de avocatură. Sindicatul Român al Jurnaliștilor 
MediaSind împreună cu filiala sa MediaSind TVRau solicitat  ieri, 20 februarie 2019,conducerii SRTV, printr-o 
adresă depusă la Registratura generală a institutiei (foto), să clarifice mai multe chestiuni de interes public:  
“Având în vedere prevederile OUG nr. 26/2012 privind unele măsuri de reducere a cheltuielilor publice și întărirea 
disciplinei financiare și de modificare si completare a unor acte normative, potrivit cărora autoritatile si 
institutiile publice ale administratiei publice centrale si locale, indiferent de modul de finantare si subordonare, 
societatile nationale, companiile nationale si societatile comerciale cu capital integral sau majoritar de stat, 
precum si regiile autonome care au in structura organizatorica personal propriu de specialitate juridica nu pot 
achizitiona servicii juridice de consultanta, de asistenta si/sau de reprezentare. 
Având în vedere hotărârile Conferintei anuale a MediaSind TVR din 22 ianuarie 2019 și ale Conferinței Naționale a 
SRJ MediaSind din 29 ianuarie 2019, 
În baza prevederilor Legii 544/2001 privind informațiile de interes public, vă solicităm să ne răpundeți la 
următoarele întrebari: 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
1. Ce sume a cheltuit SRTv în perioada 2012 – până în prezent pe contracte de asistenţă juridică? 
2. Care sunt casele de avocatură cu care SRTv a încheiat contracte de asistenţă juridică, în perioada 2012 – până 
în prezent? 
3. Care au fost sumele cheltuite de SRTv cu fiecare casă de avocatură, în parte, în perioada 2012 – până în 
prezent? 
4. Care au fost cheltuielile totale ale SRTv în perioada 2012 – până în prezent cu salarizarea personalului 
propriu de specialitate juridică? 
5. Tranzacţia încheiată de conducerea SRTV cu fostul disponibilizat Marin Drumcea privind reangajarea 
acestuia, fără concurs, la Serviciul Juridic. Sentinţa judecătorească şi Încheierea Tribunalului Bucureşti, secţia a 
VIII-a Conflicte de Muncă şi Asigurări Sociale, Dosar nr. 25660/3/2013 de respingere a cererii SRTV de a se lua 
act de această tranzacţie. Expunerea de motive, Nota de fundamentare inclusiv anexe, avizele Consiliului 
Director, Hotărârile Consiliului de Administraţie şi Ordinul PDG privind reangajarea, transformarea Serviciului 
juridic în departament şi numirea acestuia în funcţia de director al Departamentului juridic.” 
Din informatiile noastre, cheltuielile cu avocatii din afara institutiei  sunt de ordinul milioanelor de euro. De 
exemplu, numai onorariile  plătite avocatului care a reprezentat instituția în procesele cu salariatii disponibilizati, 
au costat Televiziunea națională peste 1,6 milioane euro. Toate aceste cheltuieli făcute prin încălcarea legii, nu se 
puteau efectua fără acordul conducerii Departamentului Juridic. Să ne amintim faptul că la un moment dat, un șef 
al acestei structuri, fost disponibilizat, a fost reangajat fără concurs în baza unei Tranzacții care încalcă 
prevederile art. 30 alin. 1 din Codul Muncii și Legea nr.41/1994 privind organizarea și funcționarea SRR și SRTV. 
MediaSind TVR își afirmă disponibilitatea de a pune la dispoziția Comisiei de anchetă orice alte  informații de care 
dispune pentru aflarea adevărului privind cheltuirea iresponsabilă a banilor publici în TVR. 
(MediaSind TVR) 
 

 Ministrul Ioan Deneş anunţă schimbarea legea vânătorii pentru a fi vânaţi cormorani 
Ministrul Apelor şi Pădurilor, Ioan Deneş, a declarat, joi, că se lucrează la modificarea legii vânătorii, astfel încât să 
poată fi vânaţi cormoranii,specie protejată de lege, dar care constituie un pericol real pentru fondul 
piscicol,creând probleme serioase pe râurile Someş şi Lăpuş, în Maramureş. 
Ioan Deneş, ministrul Apelor şi Pădurilor a declarat, joi, într-o conferinţă de presă, la Bistriţa, că se lucrează la 
modificarea legii vânătorii şi că o parte din modificările legislative propun şi vânarea cormoranilor, specie 
protejată de lege, dar care creează pagube serioase. 
Declaraţiile vin după şedinţa Comisiei pentru Ape, Păduri, Pescuit şi Fond Cinegetic a Senatului României în care a 
fost discutată problema cormoranilor. 
“Ministrul Agriculturii, Petre Daia, într-o notă personală care a iscat multe discuţii a adus în atenţia opiniei publice 
o problemă extrem de serioasă pentru că sunt două specii de cormorani protejate de lege şi nu e voie să fie 
vânate… Numai că, atunci când faci o analiza speciilor protejate, trebuie să te gândeşti la toate aspectele. Probabil 
analiza făcută atunci nu a avut în vedere efectul în timp al tipului de hrană pe care îl folosesc aceşti cormorani şi s-
a constatat în realitate că aceste două specii, aşa cum spunea ministrul Daia, mămâncă o cantitate mai mare de 
peşte decât consumă toţi românii la un loc şi atunci în momentul în care pui în balanţă oamenii şi animalele, 
niciodată nu putem să alegem animalele în defavoarea oamenilor”, a declarat ministrul Ioan Deneş. 
Potrivit lui Deneş, Comisia de specialitate din Senatul României are în lucru modificarea legii vânătorii „astfel încât 
speciile să fie reglementate ca să putem să controlăm şi să dezvoltăm la modul inteligent şi ştiinţific (...) dar nici să 
nu ne afecteze creşterea în luciul de apă din România a peştilor. Foarte mulţi dintre cei care au avut activităţi 
economice în acest domeniu au dat faliment din această cauză”. 
Problema pagubelor produse de cormorani a fost ridicată de primarii din Maramureş care au participat, joi, la 
Bistriţa, la dezbaterile Comisiei pentru Ape, Păduri, Pescuit şi Fond Cinegetic a Senatului României. 
Primarii au explicat faptul că fauna râurilor Lăpuş şi Someş este grav afectată de populaţia de cormorani care s-a 
instalat pe malurile apelor în urmă cu un an şi a decimat peştii din cele două râuri. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dificultăţi în obţinerea permisului din cauza unui ordin al Ministerului Sănătăţii: Pintea, invitată la Comisia 
pentru abuzuri 
Sorina Pintea a fost invitată la audierea în Comisia de abuzuri a Camerei, marţi, ora 10.00, după o petiţie 
formulată de mai multe persoane cu deficienţe de auz legat de dificultăţile pe care le întâmpină în obţinerea 
permisului de conducere din cauza unui ordin al Ministerului Sănătăţii. 
„La Comisia pentru cercetarea abuzurilor a fost înregistrată o petiţie din partea a şase petiţionari surzi care 
reclamă, acelaşi lucru îl reclamă de fapt şi cei de la Comisia drepturilor omului, şi anume dificultăţile pe care le 
întâmpină persoanele cu deficienţe de auz în obţinerea sau înnoirea permiselor de conducător auto”, a declarat 
deputatul PNL Ioan Bălan, preşedintele Comisie pentru abuzuri, joi pentru MEDIAFAX. 
Liberalul a explicat că problema pe care au ridicat-o în petiţie persoanele cu deficienţe de auz este legată de un 
ordin al Ministerului Sănătăţii, despre care aceştia spun că este discriminatoriu şi le încalcă drepturile. 
„Povestea aceasta vine din faptul că Ministerul Sănătăţii, prin ministru, a dat un ordin cu nr. 1162/2010 care lasă 
loc la interpretări şi nu conţine dispoziţii cu nivel acceptabil de precizie, iar persoanele cu deficienţe de auz sunt 
discriminate şi se încalcă prevederile constituţionale referitoare la egalitatea în drepturi şi la protecţia drepturilor 
persoanelor cu dizabilităţi”, a completat Bălan. 
La şedinţa de marţi a Comisiei pentru cercetarea abuzurilor au fost invitaţi petiţionarii, precum şi membri ai 
Comisiei pentru drepturile omului din Camera Deputaţilor, în contextul în care Sorina Pintea a fost invitată, pe 
acelaşi subiect, la o audiere în forul legislativă şi nu a participat. 
Ministrul Sorina Pintea a confirmat participat la reuniunea de marţi a Comisiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romgaz a pierdut procesul cu Curtea de Conturi si va plati prejudicii de 200 de milioane de lei 
Romgaz a anuntat ca a pierdut procesul cu Curtea de Conturi, decizia fiind luata de Curtea de Apel de la Alba Iulia. 
Potrivit unui comunicat de presa transmis AGERPRES, hotararea instantei se refera la un control efectuat de catre 
Camera de Conturi Sibiu (CCS) la Romgaz in anul 2016. In urma controlului, Curtea de Conturi a emis o decizie prin 
care arata ca a constatat abateri in activitatea societatii. 
Din decizia CCS Sibiu, postata pe site-ul Romgaz, reiese ca prejudiciul total constatat in urma controlului se ridica 
la peste 200 de milioane de lei. 
"Litigiul Romgaz cu Curtea de Conturi a Romaniei - Camera de Conturi Sibiu, a fost solutionat definitiv la data de 
19.02.2019 de catre Curtea de Apel Alba Iulia. In cursul anului 2016, SNGN Romgaz SA a fost supusa unui control 
din partea Curtii de Conturi a Romaniei - Camera de Conturi Sibiu. Ca urmare a controlului, a fost emisa o Decizie 
de catre Curtea de Conturi care instituie in sarcina Romgaz anumite masuri legate de presupuse abateri 
constatate in activitatea societatii. Romgaz a uzitat de toate caile legale de atac a deciziei Curtii de Conturi. In 
prima instanta, a fost admisa in parte cererea societatii si pe cale de consecinta s-a dispus anularea partiala a 
masurilor dispuse de Curtea de Conturi, inclusiv presupusa abatere privind activitatea de comercializare a gazelor. 
Ulterior insa, in calea de atac, desi Romgaz si-a mentinut pozitia de respectare a tuturor obligatiilor legale, 
instanta a decis anularea partiala a sentintei primei instante, reiterand in sarcina societatii obligativitatea 
respectarii deciziei Curtii de Conturi in privinta recuperarii presupusului prejudiciu izvorat din presupusa activitate 
defectuoasa de comercializare a gazelor naturale", se arata in comunicatul Romgaz. 
Potrivit sursei citate, Romgaz va respecta atat Hotararea Curtii de Apel Alba Iulia, cat si obligatiile ce ii revin din 
punerea in aplicare a deciziei Curtii de Conturi, chiar daca, in aprecierea societatii, "solutia temeinica si legala era 
cea pronuntata de prima instanta". Societatea considera temeinca solutia primei instante (Tribunalul Sibiu - n.r.) 
pe motiv ca aceasta a fost pronuntata "cu luarea in considerare a argumentelor legale ale societatii, precum si in 
baza unei expertize judiciare tehnice administrate in cauza, expertiza care confirma faptul ca nu exista prejudiciu 
care sa rezulte din activitatea de comercializare gaze". 
Curtea de Conturi arata, in decizia din 2016, ca "in perioada 2013-2015, Romgaz a livrat pe piata reglementata o 
cantitate cu 8.087.054,924 MWH, gaz din productia interna necesara pentru acoperirea consumului CPET, mai 
mare decat era obligat sa o faca si la un pret mai mic decat cel de piata libera". Valoarea estimativa a abaterii este 
de 177.910.320 lei. 
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"In anul 2015, Romgaz a decontat nejustificat contravaloarea biletelor de avion incluse in costul total al unor 
bilete de odihna si/sau tratament in statiuni din afara tarii (...) . Valoarea prejudiciului stabilit (...) a fost de 
353.596 lei", se mai mentioneaza in document. Intre 2013 si 2015, Romgaz ar fi cheltuit ilegal 622.463 lei pentru 
plata unor servicii de consultanta juridica, desi avea angajati proprii, noua juristi. 
Curtea de Conturi a mai constatat si o abatere de 1.057.886 lei. Romgaz ar fi acceptat la plata situatii de lucrari 
pentru investitii contractate cu SC Foraj Sonde SA Craiova, in care au fost cuprinse in mod incorect cote de 
cheltuieli directe aferente angajatorului reprezentand contributii de asigurari sociale, asigurari de sanatate, 
somaj, fond garantare salarii, fond risc si accidente, fond persoane cu handicap si fond concedii si indemnizatii, la 
articolele de deviz "utilaj" si "transport". 
In Raportul de control se mai arata ca Romgaz a acordat "persoanelor cu functii de conducere din cadrul SNGN 
Romgaz SA Medias un spor de lucru sistematic peste programul normal de lucru, fara ca acest timp sa fie 
demonstrat prin documentele legale de evidenta. (...) Valoarea abaterii este de 9.159.503 lei". Este vorba de 
sporuri acordate in 2013 si 2014 la Romgaz. 
SNGN Romgaz SA precizeaza, in comunicatul transmis AGERPRES, ca a formulat obiectiuni prin care a solicitat 
anularea Raportului de control, aratand caracterul neintemeiat si nelegal al retinerilor si constatarilor CCS, dar 
obiectiunile au fost inlaturate, organul de control confirmand abaterile retinute. 
Romgaz a formulat pe 17 iunie 2016 o contestatie, care insa a fost respinsa prin incheierea din 17 august 2016 
emisa de catre Comisia de solutionare a contestatiilor din cadrul Curtii de Conturi. Societatea a formulat ulterior, 
la Tribunalul Sibiu, o actiune in anulare, prin care a fost solicitata anularea Incheierii nr. 94/2016, a Deciziei nr. 
26/2016 si a Raportului de Control emis de CCS. 
Prin sentinta civila nr. 527/06.07.2018 Tribunalul Sibiu a admis in parte actiunea formulata de Romgaz in 
contradictoriu cu paratele Curtea de Conturi a Romaniei si Camera de Conturi Sibiu, anuland partial incheierea 
emisa de Curtea de Conturi a Romaniei, decizia emisa de Camera de Conturi Sibiu, precum si raportul de control 
intocmit la data de 06 mai 2016, referitor la suma de 1.818.636 de lei, reprezentand suma inclusa in salariul 
aferent sporului pentru lucru sistematic peste program in perioada 1.08.2014 - 31.12.2014. 
Atat SNGN Romgaz, cat si Curtea de Conturi, au atacat cu recurs la Curtea de Apel Alba Iulia hotararea pronuntata 
de Tribunalul Sibiu, solutia definitiva fiind pronuntata la data de 19 februarie 2019. 
"Admite recursul declarat de parata Curtea de Conturi a Romaniei in nume propriu si pentru Camera de Conturi 
Sibiu impotriva sentintei administrative nr. 527/2018, pronuntate de Tribunalul Sibiu - Sectia a II-a Civila, de 
Contencios Administrativ si Fiscal in dosar nr. 2375/85/2016. Caseaza in parte sentinta atacata si rejudecand in 
limitele casarii: respinge actiunea reclamantei Societatea Nationala de Gaze Naturala Romgaz SA si in ceea ce 
priveste anularea masurii stabilite la pct. II a in actele administrative contestate. Mentine celelalte dispozitii ale 
sentintei atacate. Respinge ca nefondat recursul declarat de reclamanta Societatea", se arata in hotararea Curtii 
de Apel Alba Iulia.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Planul lui Dodon de federalizare a Republicii Moldova: doua state cu armate, moneda si ministere separate si 
revenirea la grafia chirilica 
Planul de federalizare a Republicii Moldova, prezentat recent partenerilor occidentali de catre presedintele Igor 
Dodon, reprezinta de fapt o 'versiune modificata' a Memorandumului Kozak, esuat in anul 2003, si este o alta 
incercare de 'transnistrizare' a Republicii Moldova, cu scopul de a o plasa in sfera de influenta a Federatiei Ruse, in 
cadrul asa-numitului concept 'lumea rusa', a declarat expertul moldovean Vlad Lupan, citat joi de Ziarul National 
din Chisinau. 
Vlad Lupan, fost ambasador si reprezentant permanent al Republicii Moldova la Natiunile Unite, a facut public 
acest plan al lui Igor Dodon pe care spune ca l-a primit de la unul dintre participantii la Conferinta de securitate de 
la Munchen, desfasurata in weekendul trecut. 
Planul lui Igor Dodon presupune o divizare a Republicii Moldova in doua subiecte juridice, cu armate, monede si 
ministere separate. Proiectul revine la propunerea din Memorandumul Kozak cu privire la existenta unui 
parlament bicameral, la includerea reprezentantilor Tiraspolului in guvernul Republicii Moldova, in sistemul 
judiciar al republicii si la Curtea Constitutionala. Cu toate acestea, proiectul nu mentioneaza deloc daca oficiali 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
moldoveni ar putea fi inclusi in structurile de decizie transnistrene. 
Totodata, proiectul presedintelui moldovean mai propune revenirea la 'limba moldoveneasca in baza grafiei 
chirilice', potrivit publicatiei citate. 
Vlad Lupan avertizeaza ca documentul lui Dodon este 'periculos' pentru Republica Moldova si a aparut dupa o 
serie de vizite ale sefului statului la Moscova, unde s-a intalnit cu Dmitri Kozak, la ora actuala reprezentantul 
special al presedintelui rus Vladimir Putin 'pentru dezvoltarea relatiilor comerciale si economice cu Republica 
Moldova'. 
Faptul ca Igor Dodon a prezentat acest plan de federalizare a Republicii Moldova la Conferinta de securitate de la 
Munchen a fost dezvaluit miercuri de catre reprezentantul blocului ACUM (Partidul Platforma Demnitate si 
Adevar -PPDA- si Partidul Actiune si Solidaritate -PAS), Igor Munteanu, fost ambasador in SUA, conform Radio 
Chisinau. 
In replica, presedintele Igor Dodon a declarat ca a prezentat la Munchen un concept numit 'Pachetul 
comprehensiv pentru Moldova', dar a evitat sa dea detalii despre document, spunand ca acest 'concept va fi 
publicat dupa 24 februarie', adica dupa alegerile parlamentare de duminica. 
Ziarul National publica o parte din acest document, a carui copie a fost obtinuta de catre Vlad Lupan. Proiectul dat 
publicitatii este redactat in limba rusa si se intituleaza 'Parametrii de baza ai modelului de reglementare 
transnistreana'. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Protest masiv în Catalonia. Sindicatele pro-independență nu sunt de acord cu judecarea liderilor mișcării 
secesioniste 
28 de persoane au fost rănite și 4 protestatari au fost arestați în urma grevei care a paralizat Catalonia. Sindicatele 
pro-secesiune au organizat proteste față de judecarea foștilor membri ai guvernului catalan, acuzați de rebeliune 
în urma referendumului de independență din 2017. 
Agenții poliției regionale catalane au folosit forța ca să-i împrăștie pe manifestanții pro-independență. 
Polițiștii au fost nevoiți să intervină în diverse locuri din regiune, unde protestele au blocat traficul rutier. 
Greva generală a fost convocată de un sindicat catalan și a fost promovată în mod oficial de guvernul regiunii, 
care nu este de acord cu judecarea liderilor mișcării secesioniste. 
Grupuri organizate au blocat mai multe autostrăzi și șosele din regiune încă de la prima ora a dimineții, reușind să 
provoace întârzieri și la circulația trenurilor. 
12 foști membri ai guvernului catalan sunt judecați de Curtea Supremă la Madrid, în urma referendumului ilegal 
de independență din 1 octombrie 2017. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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